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Life originated during accelerating expansion in the multiverse

Pedro F. González-Díaza)

Colina de los Chopos, Centro de Física “Miguel A. Catalán”, Instituto de Física Fundamental, Consejo Superior de Investigaciones Científicas, Serrano 121, 28006 Madrid, Spain

It is argued that all notions associated with the origin of life should be related with the participatory anthropic principle of Wheeler and must be extended into the realm of the multiverse. Also discussed is the notion that life can only be possible in a given universe during a period along which such a universe expands in an accelerated fashion. We advance and discuss finally the idea that life, cosmic accelerated expansion and quantum theory are nothing but three distinct faces from a single, unique three-faced coin which describes the physical reality.

On soutient que toutes les notions associées à l'origine de la vie devraient être liées au principe de participation anthropique de Wheeler et s'étendre jusqu'au domaine des univers multiples. On considère aussi l'idée selon laquelle la vie peut seulement être possible dans un univers donné pendant la période où un tel univers est en expansion de manière accélérée. Finalement nous avançons et défendons l'idée que la vie, l'expansion cosmique accélérée et la théorie quantique ne sont rien d'autre que les trois faces d'un seul et unique tableau: un triptyque qui décrit la réalité physique.
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